

CURRICULUM VITAE

Mag. Dr. Sandra Lehmann

Name: Sandra Lehmann
Address: Sonnenweg 84, 1140 Wien, Austria
Email: lehmann@hfg-offenbach.de

Date of Birth: 22 February 1974
Place of Birth: Dortmund, Germany
Citizenship: German

Academic Education

- 2000-2002: Doctorate in Philosophy (Austrian Ph.D.), University of Vienna, Austria

Dissertation: “Vom Horizont der Freiheit – eine Auseinandersetzung mit dem Welt- und Geschichtsdenken Jan Patočkas“ (On the Horizon of Freedom. A Discussion of Jan Patočka’s Thinking of the World and History)

Advisers: Prof. Helmuth Vetter, Prof. Franz Martin Wimmer

- 1996-1999: Magister in Philosophy (Austrian M.A.), University of Vienna, Austria
Thesis: “Sören Kierkegaards ‚Achtzehn erbauliche Reden‘. Existenz als Gabe“ (Sören Kierkegaard’s ‚Eightteen Edifying Discourses‘ – Existence as a Gift“)
- 1994-1996: Grundstudium in Philosophy and Religious Studies (German B.A.), Freie Universität Berlin, Germany

Academic Work

- Since August 2017: Adjunct Professor of Philosophy at Webster Vienna Private University
- Since October 2016: Lecturer at the Department of Philosophy at the University of Vienna

April/May 2017: Visiting Scholar at the Husserl Archives of KU Leuven

- 2015-2016: Assistant Professor of Philosophy at the Department of the History of Philosophy of Catholic Private University Linz (formerly Catholic-Theological Private University Linz)
- 2014-2015: Assistant Professor of Philosophy at the Institute for the Theory of Art and Philosophy of Catholic-Theological Private University Linz

2014: Lecturer at the Philosophy Department of Vienna University

- 2013: Collaborator of the Research Group “Filosofía Aplicada: Sujeto, Sufrimiento, Sociedad” of Seville University

Lecturer at the Institute of Art History and Philosophy of Catholic-Theological Private University Linz

- 2010-2013: Lecturer at the Philosophy Department of Vienna University
- 2006-2009: Post-Doc Fellow of the Austrian Academy of Sciences (APART-Scholarship)
Project Title: “Grundlagen einer Ontologie aus dem Glauben” (The Ontological Role of Reality Belief)

Research Institutions: Institut für die Wissenschaften vom Menschen (Institute for Human Sciences) Vienna; Franz Rosenzweig Minerva Research Center Jerusalem

- 2005-2006: Post-Doc Visiting Research Fellow at the Franz Rosenzweig Minerva Research Center, Jerusalem
Project Title: “Glaube und Geschichte in Franz Rosenzweigs ‘Stern der Erlösung’” (Belief and History in Franz Rosenzweig’s ‘Star of Redemption’)
- 2004: Research Fellow at the Institut für die Wissenschaften vom Menschen, Vienna
Project: Edition and Translation of Jan Patočka’s „Kacířské eseje o filosofii dějin“ (Heretical Essays in the Philosophy of History) from Czech to German

Lecturer at the Department of Philosophy, Palacký University Olomouc (Czech Republic)

- 2003-2004: Research Fellow at the Center for Theoretical Study, Prague
Project: Edition and Translation of Jan Patočka’s “Strahov Papers“

Lecturer at the Department of Philosophy, Palacký University Olomouc

- 2002: Research Fellow at the Institut für die Wissenschaften vom Menschen, Vienna
Participation in the Project: “Other Ways to Modernity: Jan Patočka’s Contribution to the Genealogy of the Modern Age”

Grants, Fellowships, and Prizes

April 2013: Theodor Körner Preis of Theodor Körner Fonds (Austria)

January 2013: ERASMUS Teaching Programm, University of Vienna/Universidad de Sevilla

August 2006-August 2009: Post-Doc Fellow (APART) of the Austrian Academy of Sciences

January 2005-June 2006: Post-Doc Visiting Research Fellow at the Franz Rosenzweig Minerva Research Center, Jerusalem

April-June 2004: MOEL-Grant of Österreichische Forschungsgemeinschaft (ÖFG) (Austrian Research Association)

September 2003-March 2004: MOEL-Grant of ÖFG

April-July 2003: Research Fellow at the Center for Theoretical Study, Prague

April/May 2001: Research Fellow at the Center for Theoretical Study, Prague

Memberships

Associated Member of “Institut für Transzendentalphilosophie und Phänomenologie“ of Bergische Universität Wuppertal <https://itp-buw.de/personen/>

Regular Member of Deutsche Forschungsgemeinschaft (DFG) Network “Phänomenologie und Metaphysik der Welt”

Member of the editorial board of “Diferenz. Revista internacional de estudios heideggerianos y sus derivas contemporáneas“ (<http://institucional.us.es/diferenz/index.php?page=consejo-de-redaccion>)

Member of the Research Group „HUMO 18: Filosofía Aplicada: Sujeto, Sufrimiento, Sociedad“ at the Institute of Aesthetics and the History of Philosophy, University of Sevilla (<http://investigacion.us.es/sisius/grupo/HUM018>).

Internal Review

Chvatík, Ivan; Abrams, Erika (eds.): *Jan Patočka and the Heritage of Phenomenology: Centenary Papers*, Dordrecht, Heidelberg, London, New York: Springer 2012.

“Miembro externo” of the “Tribunal de la Tesis Doctoral” of Rita Canto Vergara: “Filosofía y Psicopatología: Una aproximación crítica a los procesos enfermizos de la actualidad”, April 23, 2015, Facultad de Psicología, Universidad de Granada.

“Experto externo” of the “Tesis Doctoral” of Pablo Pérez Espigares: “Entre la ontología de Heidegger y la metafísica de Levinas”, November 16, 2015, Facultad de Filosofía y Letras, Universidad de Granada.

“Freedom for What? Patočka’s Critique of Liberalism,” in *The Yearbook on History and Interpretation of Phenomenology 2016*, Bern: Peter Lang Verlag 2016.

“The Bondage of Life. From Patočka to Chakrabarty,” in *AUC Interpretationes. Studia Philosophica Europeanea*, Prague: Nakladatelství KAROLINUM (journal founded by the Master Erasmus Mundus “German and French Philosophy in Europe) 2017.

“Leben und Natur. Zur frühen Phänomenologie der natürlichen Welt bei Patočka,” *AUC Interpretationes. Studia Philosophica Europeanea*, Prague: Nakladatelství KAROLINUM 2017.

Academic Teaching

SS 19

Seminar: Philosophical Classics: Early Modern Philosophy, Webster Private University Vienna

WS 18/19

Seminar: The First Philosophers, Webster Private University Vienna

SS 18

Lecture: Geschichte der Philosophie II: Mittelalter und frühe Neuzeit, Institute for Philosophy, University of Vienna

Seminar: Neue realistische Philosophie der Gegenwart, Institute for Philosophy, University of Vienna

WS 17/18

Seminar: Philosophical Classics: Early Modern Philosophy, Webster Private University Vienna

WS 16/17

Lecture: Geschichte der Philosophie II: Mittelalter und frühe Neuzeit – für das Lehramt, Institute for Philosophy, University of Vienna

SS 16

Seminar: Das Theorem der Analogia Entis und seine Diskussion in der Philosophie des 20. Jahrhunderts, Institute for Philosophy, University of Vienna

Seminar: Martin Heidegger: Sein und Zeit, Institute for Philosophy, Catholic Private University Linz

WS 15/16

Seminar: Aristoteles: Metaphysik, Institute for Philosophy, Catholic Private University Linz

SS 15:

Seminar: Walter Benjamin: Texte zu Geschichte und Schicksal, Institute for Philosophy, Catholic-Theological Private University Linz

WS 14/15:

University Lecture: Anthropologie I: Grundlagen, Institute for Philosophy, Catholic-Theological Private University Linz

SS 14:

Seminar: Ding und Verdinglichung, Institute for Philosophy, Vienna University

SS 13:

Seminar: Platon: Symposion, Institute for Philosophy, Catholic-Theological Private University Linz

WS 12/13:

Seminar: Martin Heidegger: What is Metaphysics? (1929), Institute for Philosophy, University of Seville (ERASMUS Teaching Programm)

Seminar: Alain Badiou und die Ansätze einer neuen Metaphysik, Institute for Philosophy, Vienna University

WS 11/12:

Seminar: Jan Patočka's „Ketzerische Essays zur Philosophie der Geschichte“, Institute for Philosophy, Vienna University

SS 04:

Seminar: “The Star of Redemption” of Franz Rosenzweig, Institute for Philosophy, Palacký University Olomouc

Seminar: F.W.J. Schelling's “Philosophical Inquiries into the Nature of Human Freedom”, Institute for Philosophy, Palacký University Olomouc

WS 03/04:

University Lecture: Messianism and History, Institute for Philosophy, Palacký University Olomouc

WS 01/02:

Seminar: The Transformation of Phenomenology from Husserl to Heidegger, Institute for Philosophy, Charles University Prague

Foreign Languages

English: Fluent written and oral

Czech: Oral communication and Reading/Translating

French, Italian, Spanish: Reading

Latin: Großes Latinum (Latin proficiency certificate)

Ancient Greek: Graecum (Qualification in ancient Greek)

PUBLICATION LIST

a. Authored Books

Die metaphysische Bewegung. Das Verhältnis von Philosophie und Politik: Rancière, Platon, 107 p., Wien: Turia + Kant 2014.

Wirklichkeitsglaube und Überschreitung. Entwurf einer Metaphysik, 174 p., Wien: Turia + Kant 2011.

Review: Peter Gaitsch, in: *Journal Phänomenologie*, No. 37/2012, p. 79-82.

Der Horizont der Freiheit. Zum Existenzdenken von Jan Patočka, 111 p., Würzburg: Königshausen & Neumann 2004.

b. Edited Books

Urteil und Fehlurteil. Co-Editor: Sophie Loidolt. 284 p. Vienna: Turia + Kant 2011.

Eine Diskussion mit Markus Gabriel. Phänomenologische Positionen zum Neuen Realismus. Co-Editor: Peter Gaitsch and Philipp Schmidt. 260 p. Vienna: Turia + Kant 2017.

c. Articles

“Neue Welt, sanfter Terror”, in: Stefan Nowotny, Michael Staudigl (eds.), *Grenzen des Kulturkonzepts*, Vienna: Turia + Kant 2003, p. 167-172.

“Renaissance und Zerfall. Zu einem Ausschnitt der frühen Geschichtsphilosophie Jan Patočkas”, in: Pavel Kouba, Alexander Matoušek, Hans Rainer Sepp et al. (eds.), *Focus Pragensis – Yearbook for the Philosophy and Phenomenology of Religion*, Prague: OIKOYMENH 2004, p. 45-59.

“Versehrtes Leben. Zu Herbert Marcuses ‘Versuch über die Befreiung’“, in: Stefan Nowotny, Michael Staudigl (eds.), *Perspektiven des Lebensbegriffs. Randgänge der Phänomenologie*, Hildesheim/Zürich/New York: Georg Olms Verlag 2005, p. 363-377.

“Konstruktionen von Geschichte. Ein Vergleich zwischen den Renaissancedeutungen Ernst Cassirers und des frühen Jan Patočka”, in: Ludger Hagedorn, Hans Rainer Sepp (eds.), *Der andere Weg in die Moderne – Jan Patočkas Beitrag zur Genealogie der Neuzeit*, Würzburg: Königshausen & Neumann 2006, p. 98-119.

“Wenn die Welt mundus ist – Zu Gilles Ivains ‘Formular für einen neuen Urbanismus’“, in: Pavel Kouba, Alexander Matoušek, Hans Rainer Sepp et al. (eds.), *Focus Pragensis*, Prague: OIKOYMENH 2006, p. 91-104.

“Die Wahrheit über Europa”, in: Ludger Hagedorn, Michael Staudigl (eds.), *Über Zivilisation und Differenz – Beiträge zu einer politischen Phänomenologie Europas*, Würzburg: Königshausen und Neumann 2007, p. 105-117.

“The Limits of Nation and State: Between Rosenzweig and Hegel”, in: *Protocols*, E-zine of Bezalel Academy of Art and Design Jerusalem, No. 14, Jerusalem 2009, <http://bezalel.secured.co.il/zope/home/en/1252746792>

“Der Anachronismus der Entfremdung. Assoziation zu Sophie Loidolt”, in: Matthias Flatscher, Sophie Loidolt (eds.), *Das Fremde im Selbst*, Würzburg: Königshausen & Neumann 2010, p. 297-304.

“Zwei Totalitäten – Zu Franz Rosenzweigs Kritik der Hegelschen Staatsphilosophie”, in: Brigitta Keintzel, Burkhard Liebsch (eds.), *Hegel und Levinas. Kreuzungen, Brüche, Überschreitungen*, Freiburg: Alber 2010, p. 269-281.

„Ricorso und göttliche Gewalt. Zwischen Nietzsche und Benjamin“, in: Innsbrucker Diskussionspapiere zu Politik, Religion und Kunst, Nr. 43 (November 2011), Innsbruck: Leopold-Franzens-Universität 2011, p. 1-16.
→ <http://www.uibk.ac.at/politik-religion-kunst/idprk/43.pdf>

“Hass oder der Impetus der Vernichtung”, in: Andreas Hetzel, Burkhard Liebsch, Hans Rainer Sepp (eds.), *Profile negativistischer Sozialphilosophie. Ein Kompendium*, Sonderband der *Deutschen Zeitschrift für Philosophie*, Berlin: Akademie Verlag 2011, p. 95-110.

“Askese und Befreiung. Zu Johannes Cassians ‚Collationes Patrum‘”, in: Michael Staudigl (ed.): *Gelebter Leib – verkörpertes Lebens*, Orbis Phenomenologicus Perspektiven Neue Folge Bd. 27, Würzburg: Königshausen & Neumann 2012, p. 243-260.

“Glaube und Geschichte in Franz Rosenzweigs ‘Stern der Erlösung’”, in: Yehoyada Amir, Joseph (Yossi) Turner, Martin Brassler (eds.): *Faith, Truth, and Reason. New Perspectives on Franz Rosenzweig’s ‘Star of Redemption’*, Freiburg: Alber 2012, p. 355-372.

„Jan Patočka“, in: Andreas Oberprantacher, Helmut Reinalter (eds.), *Außenseiter der Philosophie*, Würzburg: Königshausen & Neumann 2012, p. 383-404.

„Faktizität und Endlichkeit. Überlegungen zu Quentin Meillassoux‘ ‚Nach der Endlichkeit‘“, in: Michael Staudigl, Christian Sternad (eds.): *Figuren der Transzendenz. Transformationen eines phänomenologischen Grundbegriffs*, Orbis Phenomenologicus Perspektiven Neue Folge Bd. 30, Würzburg: Königshausen & Neumann 2014, p. 367-385.

„Was nicht existiert. Heideggers existenziale Analytik und das Sein der nicht-menschlichen ontä“, in: Rudolf Langthaler, Michael Hofer (eds.): *Existenzphilosophie. Anspruch und Kritik einer Denkform*, Wiener Jahrbuch für Philosophie, Band XLV/2013, Wien: new academic press 2014, p. 47-64.

„Eine andere historische Subjektivierung. Überlegungen mit Jacques Rancière, Walter Benjamin und John Milbank“, in: Siegfried Mattl, Christian Sternad (eds.): *Apropos Jacques Rancière*, Österreichische Zeitschrift für Geschichtswissenschaften, 27/2016, Wien et al.: Studien Verlag 2016, p. 162-179.

„Political Subjectivation and Metaphysical Movement“, in: Andreas Oberprantacher, Andrei Siclodi (eds.): *Subjectivation: Political Theory in Contemporary Practices*, Basingstoke: Palgrave Macmillan 2016, p. 97-108, DOI 10.1057/978-1-137-51659-6_5

„Overcoming the Will-to-Power. John Milbank’s Discussion of Ontological Violence“, in: Vojko Strahovnik, Bojan Žalec (eds.): *Religion, Violence, and Ideology. Reflections on the Challenges of the Postmodern World*, Philosophy in Dialogue Vol. 3, Zürich: LIT- Verlag 2016, p. 57-64.

„Der Sinn des Erscheinens ist geschichtlich. Zum fehlenden genetischen Aspekt der Sinnfeldontologie“, in: Peter Gaitsch, Sandra Lehmann and Philipp Schmidt (eds.), *Eine Diskussion mit Markus Gabriel. Phänomenologische Positionen zum Neuen Realismus*, Vienna: Turia + Kant 2017, p. 111-127.

„Grenzprobleme der Moderne. Jan Patočkas durchgestrichende Eschatologie“, in Ostium, vol. 2, 2017. <http://www.ostium.sk/sk/grenzprobleme-der-moderne-jan-patockas-durchgestrichene-eschatologie/> (last access 20.7.2017).

“Bewegung der Frage, Unverfügbarkeit der Existierenden. Zur Geschichtsphilosophie Jan Patočkas“, in Journal Phänomenologie, vol. 48/2017, p. 21-32.

“The Happiness of the Defeated: Jan Patočka and Walter Benjamin on the Human between Annihilation and Redemption,” in: Brigitte Buchhammer (ed.), *Re-Learning to be Human in Global Times: Challenges and Opportunities from the Perspectives of Contemporary Philosophy and Religion*, Washington DC: Council for Research in Values and Philosophy 2018, pp. 99-110.

“Metaxology and New Realist Philosophy,” in: Dennis Vanden Auweele (ed.), *William Desmond’s Philosophy between Metaphysics, Religion, Ethics, and Aesthetics*, Basingstoke: Palgrave Macmillan 2018, p. 77-91, DOI 10.1007/978-3-319-98992-1_5

“Becoming Real in an Age of Shameless Lies,” *Interdisciplinary Journal for Religion and Transformation* (2018), vol. 7, p. 332-343, DOI 10.14220/jrat.2018.4.issue-2

Under Revision:

“Early Christian Martyrdom and the End of the Ur-Arché,” *Journal for Continental Philosophy of Religion*.

“Times of Upheaval or Decline. The Surplus of Being in Jan Patočka’s Philosophy of History,” *Continental Philosophy Review*.

“Factuality and the Beyond of God. Attempt at an Inversion of Meillassoux’s Speculative Materialism,” *Diakrisis Yearbook of Theology and Philosophy*.

d. Publicistic Work

Book

Bestandsaufnahme Kopfarbeit. Interviews mit Geisteswissenschaftler/innen der mittleren Generation, Co-Author: Andrea Roedig, 175 p., Vienna: Klever-Verlag 2015.

Journal

Wespennest Nr. 174: Idiotie, May 2018, Co-Editor: Andrea Roedig.

Articles

“Das vage Land (Jeron al-Homos)”, in: Institut für Sozialforschung (ed.), *Mittelweg 36*, Vol. 15, April/May 2006, Hamburg 2006, pp. 76-89 (<http://www.eurozine.com/articles/2006-05-04-lehmann-de.html>)

“Situation, Geschichte, Urteil (Jerusalem)”, in: *Cardo*, Zeitschrift des Forum Studienjahr Jerusalem, 2007, pp. 17-21.

“Das dunkle Wissen – Krieg, Tod und Leben in Jan Patočkas ‘Ketzerischen Essays’”, in: *IWM-Post – Newsletter of the Institut für die Wissenschaften vom Menschen*, No. 98, April/May-August 2008, Vienna 2008, pp. 12/13.

“‘Zeit der Hölle’ – Zu Sigrid Weigels ‘Walter Benjamin – Die Kreatur, das Heilige, die Bilder’”, in: *Recherche. Zeitung für Wissenschaft*, No. 1/2009, Vienna 2009, p. 21.

“Columbine. Archaische Systeme”, in: *Rokko's Adventures*, No. 6, Vienna 2009, p. 34-42. Cf. <http://www.rokkosadventures.at/pdfs/archaischesysteme.pdf>

„On Heroism and Dissent. A Tribute to Václav Havel”, in: *Bikya Masr*, Cairo, January 6, 2012

„Monstrosität, Zusammenbruch. Apropos ‚Johann Holtrop‘ von Rainald Goetz“, in: *Sublin/mes*, No. 2, Vienna 2013, p. 65-68.

„Die Vertikale nach unten“, in Matthias Mollner u. Helmut Neundlinger (eds.), *MOLLNER & SCHORSCH / immer weiter*, Vienna 2013, S. 96/97

„In deren Augen kann ich nichts“ (zus. mit Andrea Roedig), in *WOZ Bildung*, Eine Beilage der Wochenzeitung *WOZ*, Nr. 38, 19. September 2013, p. 22.

„Kritische Theorie für Bildungstouristen“, Rez. von Martin Mittelmeier, *Adorno in Neapel*, in *Neue Zürcher Zeitung*, 27. November 2013, p. 25.

“Gegen den Strich des verendlichten Lebens. Dummheit und Verzweiflung bei Sören Kierkegaard“, in *Wespennest Nr. 174*, Mai 2018, p. 80-85.

e. Translations

i. From Czech to German

Book

Jan Patočka, *Ketzerische Essays zur Philosophie der Geschichte*, 240 p., Frankfurt/Main: Suhrkamp 2010.

Articles

Ivan Chvatík, *Die ketzerische Auffassung des europäischen Erbes in den späten Essays von Jan Patočka*, in: CTS Working Papers, CTS-03-02, Prague, 2003.

Alexander Matoušek, *Über Instrument*, in: Pavel Kouba, Alexander Matoušek, Hans Rainer Sepp (eds.), *Focus Pragensis*, Prague: OIKOYMENE 2004, pp. 7-23.

Jan Patočka, "Strahov-Papers", in: Ludger Hagedorn, Hans Rainer Sepp (eds.), *Der andere Weg in die Moderne – Jan Patočkas Beitrag zur Genealogie der Neuzeit*, Würzburg: Königshausen & Neumann 2006, pp. 95-207, 273-280, 331-347, 349-385.

Jan Patočka, "Das Innere und die Welt", in: Romanian Society of Phenomenology (eds.), *Studia Phaenomenologica*, Vol. VII/ 2007, Bukarest 2007, pp. 15-71.

ii. From English to German

Sebastjan Vörös, "Alter Wein in neuen Schläuchen. Eine Kritik", in: Peter Gaitsch, Sandra Lehmann and Philipp Schmidt, *Eine Diskussion mit Markus Gabriel. Phänomenologische Positionen zum Neuen Realismus*, Vienna: Turia + Kant 2017, p. 191-213.

f. Papers and lectures

1. "Renaissance und Zerfall – Zu einem Ausschnitt der frühen Geschichtsphilosophie Jan Patočkas", 23. Workshop, Center for Theoretical Study (CTS), Prague, 28 March 2003.
2. "A Reading of Patočka's 'Polemos'", CTS Seminars, Prague, 22 January 2004.
3. "Die Ambiguität des Standpunkts", Workshop of the Workgroup "Projekt Europa. Die politische Philosophie Jan Patočkas", Institut für die Wissenschaften vom Menschen (IWM), Vienna, 15 Nov. 2004.
4. "Die Freiheit und das Böse", The Third Central- and Eastern-European O.P.O. Conference on Phenomenology, Warsaw, 26–28 Nov. 2004.
5. "Beziehung denken. Zu Giorgio Agambens 'Homo Sacer' und Franz Rosenzweigs 'Stern der Erlösung'", Workshop on Giorgio Agamben's "Homo Sacer", Czech Academy of Sciences, Prague, 29 April 2005.
6. "The Inner Transcendence of Time", Workshop "Re-defining Transcendence: Philosophy, Religion, Culture", Research Group on Temporality and Secularisation of the Franz Rosenzweig Minerva Research Center, Jerusalem, 4-5 September 2005
7. "Zersplitterung, Zeit und neue Ordnung – Franz Rosenzweigs 'Stern der Erlösung'", Lecture, IWM/Vienna, 7 Dec. 2005
8. "Der Kubismus des 'Sterns der Erlösung'", International Conference "Hellenic and Jewish in Modern European Culture", The Van Leer Jerusalem Institute, 26-28 June 2006
9. "Glaube und Geschichte in F. Rosenzweigs 'Stern der Erlösung'", Faith, Truth and Reason – An International Conference on the Philosophy of Franz Rosenzweig, Hebrew Union College, Jerusalem, 17-20 September 2006

10. "Apokatastasis bei Benjamin", Internationales Benjamin-Festival "Now – Das Jetzt der Erkennbarkeit", Zentrum für Literatur- und Kulturforschung Berlin, Berlin, 17-21 Oct. 2006
11. "Theologische Denkfiguren in der Philosophie", Interdisziplinäres Forum U.N.D., University of Vienna, 25 January (Lecture) and 26 January (Workshop) 2007
12. "Der Tod des Homo Divinus", An International Conference to Commemorate Jan Patočka 1907-1977, Prague, 22–28 April 2007
13. "The Limits of Nation and State: Between Rosenzweig and Hegel", Conference „GER-MANIA“, Bezalel Academy of Arts and Design, Jerusalem, 11 May 2008
14. "Totalität der Vernunft vs. Totalität des Lebens – Zu Franz Rosenzweigs Kritik der Hegelschen Staatsphilosophie", Conference "Between Hegel and Levinas", Institut für Wissenschaft und Kunst (IWK), Vienna, 29– 31 May 2008
15. "Konstellationen des Konflikts bei Patočka und Hegel", Workshop "Die Totalität des Krieges und das Versprechen des Friedens", IWM Vienna, 3 June 2008
16. "Das Gute als Grenze der Transzendenz", Otterthaler Gespräche: Transzendenzerfahrungen, Otterthal (Austria), 16-18 April 2009
17. "Some Basic Remarks on the Impossibility of Commitment", Conference „On Commitment and Becoming Committed“, Karman Center for Advanced Studies in the Humanities, University of Bern, 1-3 June 2009
18. "Hass – Haltung des Unversöhnlichen", Symposion "Negative Sozialphilosophie", IWK/Depot Vienna, 11-13 March 2010
19. "Eine neue Synthese: Jan Patočkas frühe Aufklärungskritik im Schnittpunkt von Christentum und Antike", Workshop „Christianity Unthought. Patočka's Concept of Religion and the Crisis of Modernity", Institut für die Wissenschaften vom Menschen Vienna, 7-9 April 2011
20. „Ricorso und göttliche Gewalt. Zwischen Nietzsche und Benjamin“, Innsbruck University, 7 June 2011
21. „Die messianische Dimension. Giorgio Agambens Pauluslektüre“, Graz, Kulturzentrum bei den Minoriten, 9 November 2011
22. Co-leader of the Workshop „Subjektgruppen“, Conference „Transversale. À propos Felix Guattari“, Academy of Fine Arts Vienna, 12 + 13 October 2012
23. "Revolution und Nostalgie", Workshop on Peter Trawny: "Medium und Revolution", Vienna University, 20 March 2013
24. "The Metaphysics of Existence", Atelier de métaphysique et d'ontologie contemporaines, École normale supérieure de Paris, 7 May 2013
25. „Endlichkeit, Transzendenz, Wirklichkeit. Skizze einer dynamischen Metaphysik“, Katholisch-Theologische Privatuniversität Linz, 15 January 2014

26. „Politische Subjektivierung und metaphysische Bewegung“, Symposium „Political Abilities: The Sense of Subjectification“, Innsbruck University, 27 – 29 March 2014
27. „Die metaphysische Bewegung“, book presentation and seminar, Institut für die Wissenschaften vom Menschen, Vienna, 22 January 2015
28. „Heidegger y el problema de la cosificación“, I Jornadas *Diferenz*: « Heidegger *ad hoc* », Facultad de Filosofía, Universidad de Sevilla, Sevilla, 10 – 13 February 2015
29. „Ohne Zeichen: Über die Leere“, Kepler-Salon, Linz, 28 May 2015
30. „Overcoming the Will-to-Power: On John Milbank’s Discussion of Ontological Violence“, Conference „Religion, Violence, Ideology“, Faculty of Theology, University of Ljubljana, Ljubljana, 15 October 2015.
31. „Die Herausforderung des lebendigen Gottes: Eschaton und Ende der Geschichte“, 9. Berliner Kolloquium Junge Religionsphilosophie, Katholische Akademie Berlin, Berlin, 25 – 27 February 2016.
32. „Fraglichkeit und moderne Krisis: Jan Patočkas durchgestrichene Eschatologie“, Česko-rakouské kolokvium (Colloquium of AKTION Österreich – Tschechische Republik) „Philosophie, Geschichte, Politik. Europa und die Sorge für die Seele“, Centrum pro teoretická studia (Center for Theoretical Study), Prague, 31 March – 1 April 2016.
33. „Neutralität und Wertdifferenz. Überlegungen zu pragmatischen Aspekten der Sinnfeldontologie“, Workshop mit Markus Gabriel, Institut für Philosophie an der Katholisch-Theologischen Fakultät, Karl-Franzens-Universität Graz, 14 April 2016.
34. „Zum System entgegengesetzter Kräfte: Politische Geschichte und Praxis des Nächsten“, 3. Religionspolitologisches Forum, Reformierte Theologische Universität Debrecen/Hungary, 21 October 2016.
35. „Verwirklichungen. Überlegungen zu einem realistischen Konzept des Werdens“, Conference „The New Faces of Realism. Metaphysics, Phenomenology, Speculative Realism“, Bergische Universität Wuppertal, Philosophisches Seminar, 24-26 November 2016.
36. „Messianic Cessation and the Praxis of the Neighbor“, International Symposium “Learning to be Human in Global Times: Challenges and Opportunities of Contemporary Philosophy of Religion,” University of Vienna, 7-8 April 2017.
37. „Metaxology and New Realist Philosophy“, Symposium “Between Metaphysics, Aesthetics and Religion. International Symposium in honour of William Desmond”, KU Leuven, 19-20 April 2017.
38. „The Life of Concepts“, Workshop “The Languages of Philosophy – Patočka in Translation”, KU Leuven, 2 May 2017.
39. „Hyperchaos oder Überschuss? Aspekte neu-realistischer Theologie“, Workshop “Phänomenologie und Neuer Realismus”, University of Vienna, 13 July 2017 (also co-organiser of the workshop).

40. "Was ist Metaphysik? Überlegungen zu einer klassischen Frage," International Conference „Phänomenologie und Metaphysik,“ Bergische Universität Wuppertal, 9-11 October 2017.
41. "Neuere Diskurse des Absoluten (Badiou, Desmond, Meillassoux)“, Conference "Menschenrechte und Metaphysik. Tagung zum 400. Todestag von Francisco Suárez," University of Vienna, 9 December 2017.
42. "In Zeiten schamloser Lüge. Der Überschuss des Realen“, Interdisciplinary Conference „The Crisis of Representation II,“ University of Vienna, 12 March 2018.
43. "Gewaltbereitschaft als Leidensbereitschaft. Überlegungen zur möglichen Dialektik von mythischer und göttlicher Gewalt in Walter Benjamins *Zur Kritik der Gewalt*," 4. Religionspolitologisches Forum, University of Salzburg, 11 May 2018.
44. „Widerstand und Sinnanspruch. Überlegungen zu einer objektorientierten Phänomenologie,“ Workshop „Realität und Widerstand,“ Institut für Philosophie, Humboldt-Universität zu Berlin, 18-19 May 2018.
45. „Die Wirklichkeit der Dinge. Eine ontologische Reflexion,“ International Conference „The World and the Real,“ Czech Academy of Sciences, Prague, 12-14 June 2018.
46. "Die verwandelte Gewalt. Politik, Tod und Leben im frühchristlichen Martyrium,“ Conference „Heil versprechen en detail. Gesten der Ent-täuschung in Politik und Theorie,“ Cooperation of Depot Vienna, Kunstuniversität Linz, and International Psychoanalytic University Berlin, Vienna, 9-10 November 2018.
47. „The Pneumatic Body of the World,“ International Colloquium "The World as a Theological Problem,“ Catholic Theological Faculty, Charles University Prague, 30 November 2018.
48. "Life beyond sovereignty. Ontological and political aspects of early Christian Martyrdom,“ Conference "A Performative Political Theology for Europe,“ Catholic University of Eichstätt-Ingolstadt, 12-14 March 2019.
49. "Der Überschuss im Herz des Erscheinens. Phänomenologie als metaphysische Bewegung,“ Frühlingsschule der Deutschen Gesellschaft für Phänomenologische Forschung, Institut für Transzendentalphilosophie und Phänomenologie (ITP), Bergische Universität Wuppertal, 1-3 April 2019.